
                                                                               1 

R O M Â N I A 
JUDEȚUL SĂLAJ 
CONSILIUL JUDEȚEAN 
Nr. 25907  din 29.12.2023 
 

PROCES VERBAL 
al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Sălaj 

din data de 29 decembrie 2023 
  
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU,              

 Bună dimineața, dragi colegi!Stimaţi colegi, doamnelor şi domnilor.  
 În conformitate cu prevederile art. 179 alin.(3) din O.U.G. nr. 57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziția 
Președinte lui Consiliului Județean nr. 388  din 28.12.2023, a fost convocat Consiliul 
Judeţean Sălaj în şedinţă extraordinară convocată de îndată, fiind stabilită 
desfăşurarea acesteia prin intermediul platformei Zoom.    
  La şedinţa de azi, sunt prezenţi on-line 25 consilieri, plus Președintele 
Consiliului Județean, absenţi fiind domnul Chende Ioan, Margin Gabriel-Adrian, 
doamna Irimiea Anca-Manuela, doamna Souca Valentina-Lucia, domnul Opriș Alin-
Florin  

* 
Odată cu realizarea convocării şi difuzării materialelor, aţi luat cunoştinţă de 

ordinea de zi a şedinţei. 
* 

Supun la vot ordinea de zi :  
- Cine este împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Pentru? 25 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului Județean Sălaj. 
- Mulţumesc. 

* 
Cu 26 voturi “pentru” a fost aprobată următoarea ORDINE DE ZI: 
 

          1. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului de funcţionare şi 
dezvoltare al judeţului şi al instituţiilor şi serviciilor publice subordonate Consiliului 
județean, la 28 decembrie 2023. 
          2. Proiect de hotărâre pentru actualizarea Hotărârii Consiliului Județean Sălaj nr.134 
din 26.09.2023 privind aprobarea Programului pentru pregătirea şi întreţinerea drumurilor 
judeţene, din administrarea Consiliului Judeţean Sălaj, pentru perioada de iarnă 2023-2024; 

    3. Diverse. 
* 

                                                            *      * 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
1. La punctul 1 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea execuţiei bugetului de funcţionare şi dezvoltare al judeţului şi al 
instituţiilor şi serviciilor publice subordonate Consiliului județean, la 28 decembrie 
2023 o invit pe dna. consilier CRIȘAN MARIANA-DANA  să prezinte raportul de 
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avizare al comisiilor de specialitate.     
* 

Dna. CRIȘAN MARIANA-DANA   
Prezintă raportul de avizare al comisiilor de specialitate.    

* 
Doamna Souca Valentina-Lucia intră  în ședință la ora 9,01         

* 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? 
Dl. PANIE SERGIU 
O mică intervenție, domnule Președinte. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU 
Din prima lectură a acestui proiect de hotărâre prezentată, noi constatăm că nu 

este o execuție… 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu mai este fabuloasă? 
Dl. PANIE SERGIU 
Chiar dacă unele cifre arată că într-adevăr plățile au fost la un nivel record, față 

de alți ani, eu aș dori să aduc în discuție doar două elemente, pe segmentul de 
sănătate unde totuși s-a întâmplat ceva și nu s-a putut realiza o execuție foarte bună și 
de asemenea pe proiectele de investiții care trebuiau finalizate, mai ales la cele care s-
au semnat contractele de finanțare și am obținut resursele necesare pentru finalizarea 
acestora până la data de 31.12.2023, asta înseamnă că cheltuielile care rămân pentru 
aceste proiecte nefinalizate vor trebui suportate din bugetul Consiliului județean? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Care sunt acelea, că eu nu știu de ele? 
Dl. PANIE SERGIU 
Nu vă grăbiți, cele care le-ați prelungit și le știți dumneavoastră foarte bine. 

Dacă erau finalizate, atunci toate cheltuielile și sumele care erau plătite, erau plătite 
în conformitate cu contractele de finanțare semnate. Aș avea o întrebare, dacă se 
poate  chiar la doamna director Lavinia, dacă este cu noi. Ar fi interesant să știm 
sumele care au rămas de plată pentru acele contracte care s-au prelungit până anul 
viitor? Eu mă opresc aici, dându-vă și dumneavoastră posibilitatea să prezentați, dacă 
este cazul o să mai intervin. Vă mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Eu atât vreau să spun, că sunt foarte mulțumit de realizările pe care le avem, îi 

mulțumesc și Guvernului României, Ministrului Finanțelor, care a găsit soluții pentru 
a putea plăti toate cheltuielile eligibile pe care le-am avut pe exercițiul financiar 
2014-2020, de aceea nu am primit rambursări și apar anumite sume care nu sunt 
realizate, pentru că în loc de rambursări am primit prefinanțări, tocmai ca să putem 
plăti toate cheltuielile eligibile pe care le avem pe obiectivele angajate de Consiliul 
județean. Deci le mulțumesc colegilor mei că au muncit, ultimele plăți le-am făcut 
ieri. La fel pe sistemul de sănătate sunt sume care din păcate prin PNRR nu le-am 
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putut încasa, dar lucrările au fost făcute și au fost plătite, urmează ca rambursările să 
fie făcute și să beneficiem de acei bani de acolo. Vă rog, dacă sunt alte intervenții? 

Dl. PANIE SERGIU 
Mai am eu, o mică întrebare. Vizavi de Secțiunea de funcționare la punctul 6 la 

învățământ apare la un moment dat Secțiunea de burse și la Centrul Școlar de la 
Șimleu și de la Zalău, dacă doamna director economic ne-ar putea spune ce s-a 
întâmplat sau din ce cauză? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
O rog să răspundă, sigur că da. 
Dna. MARUȘCA LEONTINA-LUCICA 
Bună ziua! Referitor la burse, acestea se dau în funcție de prezența elevilor și 

cei care se încadrează în fiecare lună se face o analiză, toate sumele care se cuveneau 
au fost achitate, bursele au venit din TVA descentralizat și au fost restituite sumele 
necheltuite ieri la închiderea exercițiului. Deci tot se cuvenea a fost achitat, au fost 
achitate bursele, au rămas bani necheltuiți. 

Dl. PANIE SERGIU 
Mulțumesc, doamna director. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Mulțumim. Dacă mai sunt alte mențiuni? 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Mă iertați, s-ar putea să nu fi înțeles prea bine, am intrat puțin mai târziu și aș 

vrea să-mi clarific și eu un aspect. Domnule Președinte, ați spus că nu s-au primit 
rambursări pe fonduri europene pentru că s-au primit finanțări? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Prefinanțări. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Ok, prefinanțări. Să înțeleg că acele contracte care au fost contractate în 

exercițiul 2014-2020 și care ar fi trebuit să fie finalizate acum, cheltuielile ar fi fost în 
acest caz suportate din fondurile Uniunii Europene, iar acum acele cheltuieli pentru 
aceste proiecte care nu s-au finalizat, acele cheltuieli ce puteau fi suportate de către 
Uniunea Europeană, acum rămâne în sarcina Consiliului județean, am înțeles bine 
oare? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu. Nu înțelegeți câteva lucruri că nu vi s-a explicat sau cineva care v-a 

informat, nu v-a informat corect, și acum dacă îmi permiteți și mă lăsați să vorbesc vă 
spun acum, eu am înțeles perfect și v-am ascultat. Deci sunt anumite cheltuieli care 
sunt în sarcina noastră, sunt cheltuieli neeligibile care nu au fost finalizate toate pe un 
obiectiv și sunt cheltuielile eligibile, dar nu ni s-au rambursat banii, s-au dat 
prefinanțări. De ce este lucru ăsta? A fost un artificiu al Guvernului României pentru 
a nu se mări deficitul bugetar din prefinanțări. Prefinanțările nu sunt socotite ca și 
rambursările, ca și bani cheltuiți prea mulți, pentru că așa ne-a spus și domnul Prim-
Ministru și ceilalți miniștri că trebuie să ne încadrăm într-un deficit bugetar și atunci 
sursele statului au găsit o soluție să ne dea banii ca să putem să încheiem acest 
exercițiu financiar să ne facem plățile, le-am făcut ca să nu rămânem cu sume 
neeligibile și noi, România către Uniunea Europeană am trimis o execuție bugetară 
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prin care noi ne-am plătit lucrările efectuate pentru acele drumuri, tot ce era eligibil, 
dar nu s-au plătit banii din rambursări, întrebați-l pe domnul Ciolacu și pe domnul 
Ministru al Finanțelor de ce ne-au dat bani așa și nu ne-au dat rambursările, care sunt 
tot de la Guvernul României, deci noi am făcut plățile, nu trebuia să mai aflăm alți 
bani ca să plătim, rambursările ne vor fi făcute probabil în ianuarie, în februarie, dar 
nu sunt din banii noștri plătite că tot din bani europeni sunt plătite aceste lucrări, mai 
multe nu am întrebat nici eu de la Guvernul României, pe noi ne-a interesat  să nu 
rămânem cu bani care să fie după aceea plătiți din sursele noastre, noi ne-am făcut 
plățile eligibile pe lucrările care le-am avut. 

* 
Domnul Chende Ioan intră  în ședință la ora 9,10         

* 
Dl. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Mulțumesc. 
Dl. PANIE SERGIU 
Mulțumim mult, domnule Președinte de precizări. Asta înseamnă că nu se vor 

achita aceste cheltuieli rămase pentru finalizarea proiectelor din buget Consiliului 
județean? Corect? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Ba da, vor fi dar cele neeligibile care oricum erau ale noastre, contribuția 

noastră a Consiliului județean. Înțelegeți? 
Dl. PANIE SERGIU 
O să analizăm aspectul ăsta în momentul când se va aproba bugetul. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă stăm la dispoziție. 
Dl. PANIE SERGIU 
Bine. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt alte întrebări? 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
O întrebare aș mai avea și eu.  Am văzut în execuția bugetară faptul că avem 

8500 mii lei nefolosiți ca excedent. Pentru aceștia noi practic plătim dobândă, și nu i-
am folosit? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu este vorba de împrumuturi. Pentru toate împrumuturile plătești dobândă 

pentru ce ai tras din bancă, nu poți să ai bani în bancă, nu ai tras și plătești dobândă. 
Dna. SOUCA VALENTINA-LUCIA 
Întrebam, că am văzut că avem nefolosiți și mă gândeam dacă aceștia fac parte 

din împrumut și practic plătim dobândă pentru ei și nu i-am folosit. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu, că ne-ar și lua Curtea de Conturi și mi-ar băga mie, vă dați  seama, să fac 

prostii de genul ăsta, nu. Bine, alte întrebări dacă sunt? 
Dl. PANIE SERGIU 
Totuși în anexa 3 la Secțiunea de dezvoltare de la Spital, la Sursa D, totuși 

acolo cifrele nu sunt tocmai în regulă, o mică explicație ar putea exista pentru acea 
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secțiune? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog, doamna director. 
Dna. MARUȘCA LEONTINA-LUCICA 
Bună ziua, din nou! Această anexă Sursa D, este pentru un program de sănătate 

pe care l-a obținut Spitalul, finanțarea unui program de sănătate și nu au fost efectuate 
plăți și încasate rambursările și este o sumă foarte mică. 

Dl. PANIE SERGIU 
Nu s-au făcut chiar deloc? 
Dna. MARUȘCA LEONTINA-LUCICA 
Nu. O să rămână pe anul 2024 și sursa de finanțare și o să efectueze 

cheltuielile, pe măsură ce fac cheltuielile li se rambursează. 
Dl. PANIE SERGIU 
Mulțumesc, doamna director. 
Dna. MARUȘCA LEONTINA-LUCICA 
Cu plăcere. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog, dacă mai sunt alte întrebări? 
Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, eu sunt nevoit să votez împotrivă, așa cum v-am spus și 

cum am expus. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Cum vă dictează conștiința domnule, eu vă înțeleg revolta dumneavoastră, dar 

îmi aduc și eu aminte că am fost consilier județean și știu când să făceau câteva 
ședințe și domnul Margin știe cel mai bine, dar  nu este prezent acum, când se făceau 
niște ședințe unde se luau hotărâri de diminuarea bugetului de dezvoltare, chiar cu 70 
milioane, probabil că le-ați uitat. Acum știu că este o problemă și opoziția trebuie să-
și spună cuvântul și vă mulțumesc că vă spuneți cuvântul într-un mod frumos și 
trebuie găsite ceva lucruri, să știți că nu suntem perfecți, îmi cer scuze pentru 
imperfecțiunea noastră dar sunt foarte bucuros de tot ce s-a lucrat și mai ales că avem 
lucrări de 309 milioane în acest an, într-un an de zile, judecați dumneavoastră dacă 
este mult sau puțin pentru că ați mai trecut pe aici și cam știți cum se lucra la 
Consiliul județean, eu vă mulțumesc.  

Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? Nu sunt. 
* 

 Supun la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este împotrivă? 8 consilieri județeni Panie Sergiu PSD, Pop Gheorghe-

Ioan PSD, Demle Alin PSD, Borna Mihai-Alexandru PSD, Souca 
Valentina-Lucia PSD, Forț Corina-Emilia PSD, Ardelean Gheorghe PSD, 
Costinaș Ovidiu PSD. 

- Abţineri? Nu sunt. 
- Pentru? 19 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului Județean Sălaj. 
- Mulţumesc. 

* 
Cu un număr de 20 voturi „pentru”, 8 „împotrivă” şi 0 „abţineri”, a fost adoptat 
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proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al judeţului şi al 
instituţiilor şi serviciilor publice subordonate Consiliului judeţean, pe anul 2023. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 184 

* 
                                              *                    * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
2. La punctul 2 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre pentru 

actualizarea Hotărârii Consiliului Județean Sălaj nr.134 din 26.09.2023 privind 
aprobarea Programului pentru pregătirea şi întreţinerea drumurilor judeţene, din 
administrarea Consiliului Judeţean Sălaj, pentru perioada de iarnă 2023-2024, îl 
invit pe dl. consilier ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU să prezinte raportul de 
avizare al comisiilor de specialitate.    

* 
Dl. ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU 
Prezintă raportul de avizare al comisiilor de specialitate.    

*                                                     
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? 

* 
Dl. BLAGA DUMITRU 
Domnule Președinte, nu particip la deliberare și la vot. Mulțumesc. 

* 
Domnul Blaga Dumitru nu participă la deliberare și la vot. 

* 
 Supun la vot proiectul de hotărâre: 

- Cine este împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Pentru? 26 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului Județean Sălaj. 
- Mulţumesc. 

* 
Cu un număr de 27 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

rectificarea bugetului propriu al judeţului şi al instituţiilor şi serviciilor publice 
subordonate Consiliului judeţean, pe anul 2023. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 185 

* 
                                               *                    * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
3. Diverse 
La diverse, dacă cineva are de spus ceva? 
Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, o mică intervenție. 
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Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU 
Cu toate observațiile făcute în toate ședințele desfășurate în acest an, noi vă 

dorim sănătate să puteți lucra în continuare, dumneavoastră și colegilor consilieri 
județeni și colegilor din Consiliului județean și să ne vedem cu bine în luna ianuarie 
și Sărbători Fericite în continuare! Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Mulțumim, dacă sunt alte luări de poziții? Dacă nu sunt, vă mulțumesc foarte 

mult pentru prezența la ședința de azi și mă bucur că și de Sărbătorile Crăciunului am 
fost împreună. Să vă dea Dumnezeu sănătate! La mulți ani! Dumneavoastră și 
familiilor dumneavoastră și să ne vedem cu bine în anul 2024, să ne putem bucura de 
viață, de liniște și de pace. Doamne Ajută! Tuturor, numai bine! 

Nemaifiind alte puncte înscrise pe ordinea de zi, declar închise lucrările 
şedinţei de azi. 

 
 
 

    PREȘEDINTE, 
                      SECRETARUL GENERAL    

Dinu Iancu  - Sălăjanu                                      AL JUDEȚULUI, 
      
                         Dr. Cosmin – Radu Vlaicu 

 
 
 
Consilier juridic: 
Seres Judith-Réka-  1 ex 

 
 
 

 


